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BERETNING VED GENERALFORSAMLING  
DEN 20. marts 2025 
 
 
Året 2024  har været et  år med mange gøremål i vandværket, men 
vi har igen i år ikke haft større vandbrud. 
På et bestyrelsesmøde besluttede vi, at få GPS opmåle vores 
hovedventiler, områdemålere samt målerbrønde, så det er lettere at 
finde for os og vores efterkommere. 
Det brugte vi 6-7 dage på i samarbejde med landmålerfirmaet 
LE34. Vi kan nu se ledningsnettet, ventiler m.m. på telefonen. 
Der er selvfølgelig flere steder, hvor ledningerne ikke helt er 
kortlagt, men de bliver rettet til efterhånden som vi støder på dem 
ved evt. brud m.m. 
Vi er nu næsten færdig med montering at nye målere,  der mangler 
kun hos ”stor” forbrugere, disse er ikke så gamle, så det kan vente 
nogle år endnu. 
På de nye målere får vi en alarm hvis vandet løber konstant i et 
døgn. Der har været en del som vi har kontaktet. Det har som regel 
været et toilet der løber, lige fra 10 til 30 liter i timen, men et par 
stykker med et forbrug på 300 til 600 liter i timen. 
Her ville det være en stor hjælp hvis vandværket havde oplysning 
om mail adresse og telefon nr. for en hurtigere kontakt til 
forbrugere. 
P.t. kører vi rundt med en seddel i postkassen, denne service vil 
ikke fortsætte. Der er hver dag  ca. 6-10 forbrugere hvor vandet 
løber hele døgnet med mellem 10 til 350 liter i timen. 
Bare 10 liter i timen bliver til et årligt merforbrug på ca.  87 m3 
hvis det ikke stoppes. Nuværende pris på vandet er incl. 
afledningsafgift er ca. kr. 77,- pr. m3. ( kr. 6.699,-), der kan købes 
en del toiletter for dette beløb.  
Forbrugeren har også mulighed for selv at følge sit forbrug via tlf. 
m.m. Kontakt vandværket for at modtaget en kode til sin egen 
måler. 
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Vi har haft problemer med for filtre på vandværket, hvor vandet 
ikke kunne løbe hurtigt nok igennem. Derfor fik vi taget en prøve 
at de forskellige lag ned igennem filteret. 
Det viste sig, at filtermaterialet var slidt op, det er også ca. 35 år 
gammelt. 
Derfor besluttede bestyrelsen at indhente en pris på udskiftning. 
Prisen for dette arbejde var ca. 420.000,- excl. moms. 
Det blev besluttet at skifte filtermaterialet. 
Arbejdet blev sat  igang sidst i juni måned, det varede ca. 4 dage, i 
den tid brugte vi kun vores efterfiltet. Det kunne vi heldigvis gøre 
ved at skifte om på nogle ventiler m.m. 
I et par måneder havde vi monteret et UV filter på afgang 
vandværk. Løbende blev der taget flere vandprøver før og efter 
UV filteret, som igen blev fjernet i august måned. 
Der var på intet tidspunkt problemer med vandkvaliteten. 
Vi er nu helt færdig med opdatering af vores styringssystem, 
samtidig blev der også monteret 3 nye motorstartere til 
skyllesystemet. 
 IT sikkerhed er optimeret med dobbelt kode og 2 faktor system. 
Der er  foretaget termografering af eltavle, dette skal gøres hvert 
2. år. Som  er et krav fra forsikringen. 
 
I sommer var hele bestyrelsen rundt i hele vores område, hvor 
formanden informerede om ledningsnettet, hoveventiler m.m. 
Ja, vi var helt ude i yderområderne, lige fra Abed, Ryde station, 
Holmemarksvej ved det gamle savværk, ud af Torebyvej til 
Trætholmskoven. Herefter ad Højrebyvej, Græshavevej, Torpevej, 
Ullerslevvej. Herefter til Avnede, Meltoftevej, Skovlængevej, og 
så en tur rundt i Søllested. 
Det var en heldagstur med middagspause på Søllestedgaard, hvor 
vi fik en burger. Senere spiste vi aftensmad samme sted. 
Til kørslen havde vi lånt en 9 personers bil af Søllestedgaard. 
Tak til bestyrelsen og vandværkspassere, for at afsætte en hel dag 
til  denne rundvisning. Samt en stor tak til Søllestedgaard for lån 
af bilen. 
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Der er  nu gravet vand ledning ned til Bio gas i Abed. Ved 
gravningen på Abed Smedevej stødte vi på jernledning som førte 
til nr. 3, 5 og 7. Så vi besluttede at udskifte den. Der blev lagt en 
ny hovedledning  og nye stikledninger ind til målerbrønde. 
På et møde i september besluttede vi at købe flere solceller, så 
hele taget mod syd er fyldt op. Vi forventer at kunne producere ca. 
16.000 kwh med hele anlægget.  Vi forbruger den strøm der 
produceres, så derfor intet salg til nettet. 
Vandværkets el forbrug i 2024 var 78.637 kwh, heraf var der fra 
solceller 7.576 kwh.  
Vi har også fået nyt tlf. nr. til vandværket, som står på 
hjemmesiden m.m., men der kan stadig ringes på det gamle nr.  
 
Ved sidste generalforsamling oplyste vi at Søllested skole var 
interesseret i undervisningsmateriale. 
Vi har leveret 1 klassesæt til formålet. Der blev aftalt besøg på 
vandværket den 19/2-25. Der var ca. 22 børn + lærer. Vi 
gennemgik fra vandet kom op af jorden til det gik videre ud til 
forbrugerne. Det var en rigtig god dag, og håber børnene fik meget 
med videre til undervisningen. 
  
Der er  i  2024 oppumpet                                           193.516 m3 
i samme perioden har vi solgt til forbrugere              182.128 m3 
Til at skylle filter på vandværket                                 11.368 m3 
 Så ikke meget spild året 2024 ( ,048 %) 
I  2023 var salget  187.511 m3 – så ca.5.000 m3 mindre i 2024. 
 
Aflæsningen pr. 31-12-24 er gået godt, idet vi nu får det direkte 
hjem på PC, men der er lige lidt udfordringer med ca. 10 – 12 
forbrugere, hvor signalet er dårligt. Det arbejder vi på, så vi ikke 
skal køre ud for at aflæse. 
Nogle steder er det fordi målerdækslet ikke er helt fri for 
beplantning m.m., det skal det være iflg. Vores vedtægter og 
takstblad. 
Planter og træer de gror jo, så hvis de er plantet  for tæt på, så vil 
problemet været der hvis man ikke sørger for beskæring. 
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Vandværket følger stadig forbruget og kontakter forbrugeren via 
mail eller tlf., hvor det er muligt. 
Der er i  2024 nedlagt 6 forbrugere, og der er flere på vej. 
Vi har i dag 1030 aktive forbrugere. 
 
Kommunen har ikke været på tilsyn i 2024 pga. travlhed. 
  
Vores okkerbassin er blevet tømt i 2024, Okkerslam bliver stadig 
kørt til BIO gas i Nysted. 
 
Vi er 2 fra bestyrelsen der sidder i vandrådet for private 
vandværker i Lolland kommune, som varetager de private 
vandværkers interesser overfor kommunen. Det er undertegnede 
og Kurt B. Jensen. 
 
Takstbladet for 2026 er under udarbejdelse.  
Bestyrelsen har besluttet at fastholde vandprisen på kr. 3,13 incl. 
moms gældende fra 1. januar 2026. 
Statsafgift er stadig kr. 7,96 
Fast årlig afgift fastholdes på kr. 375,00 incl. moms. 
 
Der tages  flere gange  om året prøver af drikkevandet på værket 
samt hos forbrugerne.   Og der tages også prøver i vores boringer. 
Dette viser, at vi stadig har rent og godt drikkevand, og vores 
vandværk opfylder de strenge krav, også med PFAS, som der har 
fyldt meget i medierne.  
 
Vore forbrugere er heldigvis meget opmærksomme ved vandbrud, 
det takker vi meget for, samt også for jeres tålmodighed når vi 
pludselig lukker for vandet ved større brud på ledningsnettet. 
Vandværket har indført en ordning med at sende SMS beskeder, 
men det forudsætter at forbrugerne tilmelder sig ordningen. Dette 
skal foregå på vandværkets hjemmeside. 
 
Vi har annonceret med denne ordning nogle gange, men der er  
stadig mange som ikke har tilmeldt sig. 
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Vores nødgenerator står stadig  hos vores tidligere 
bestyrelsesmedlem Dan Larsen, som har påtaget sig opgaven med 
at stille traktor til rådighed hvis vi får en længere tid med 
strømafbrydelse. 
 
Er der nogen der ikke nåede vores sidste åbent hus, er der stadig 
mulighed ved at kontakte formanden for at få en god gennemgang 
på vandværket. 
 
Fremtiden for vandværket: 
Bestyrelsen følger sig godt rustet til fremtidige krav, da vi løbende 
laver forbedringer og udskiftninger på vandværket. 
Vi følger også godt med på kurser og alle oplysninger der kommer 
fra forskellige myndigheder. 
 
Vedr. leverandører: 
Vi bruger så vidt muligt lokale håndværkere, men til større 
arbejder på vandværket indhenter vi priser, 
Vores styringssystem serviceres fra firmaet Vand & Teknik, 
Brabrand i Jylland. 
Vores målere er fra firmaet Kamstrup, ligeledes i Jylland. 
Afregningssystem og regnskab er fra Rambøll. 
 
Vedr. BNBO.( boringsnære beskyttelses områder), det er en zone 
på 300 m omkring vores boringer, som skal beskyttes mod 
sprøjtning og gødning. Vi er et af de få vandværker i Lolland 
kommune der har en aftale på plads. 
Arealet på  6 ha. er ved tinglysning blevet udvidet med 1 ha., så 
prisen i dag er for 7 ha.  kr. ca. 39.000,-  
Der sker en årlig pristalsregulering af beløbet. 
 
Jeg takker bestyrelsen og vandværkspasserne ( ude og inde) for 
godt samarbejde i året der er gået. 
 


